
PROTOKÓŁ NR XLVII/14 
Z SESJI RADY MIEJSKIEJ W ŻYCHLINIE 

z dnia 30 kwietnia 2014 r. 
 

Sesja trwała od godz. 14.00 do godz. 15.30. 
  

Na ogólną liczbę 15 radnych obecnych było 12 radnych, zgodnie z listą obecności 

stanowiącą załącznik do niniejszego protokołu. Nieobecni radni: Falkowski Krzysztof, 

Agnieszka Liwarska,  Paweł Wachowiak.   
 

Ponadto w Sesji udział wzięli: 

§ Grzegorz Ambroziak    - Burmistrz Gminy Żychlin, 

§ Waldemar Bartochowski  - Sekretarz Gminy Żychlin, 

§ Waldemar Ryszard Kardasz   -  Radca prawny, 

§ Sołtysi i Przewodniczący Zarządów Osiedli zgodnie z załączoną listą obecności, 

§ Z-ca Komendanta Powiatowego Policji w Kutnie – nadkom. Zbigniew Gruszczyński  

§ Komendant Komisariatu Policji w Żychlinie – komisarz Rafał Towalski  

§ Kierownicy Referatów, 

§ mieszkańcy gminy Żychlin. 
  

Sesji przewodniczyła Przewodnicząca Rady – Pani Elżbieta Tarnowska.  
 

Otwierając obrady powitała Radnych Rady Miejskiej, Burmistrza – Pana Grzegorza 

Ambroziaka, Sekretarza Gminy, Radcę Prawnego,  Sołtysów i Przewodniczących Zarządów 

Osiedli, Z-cę Komendanta Powiatowego Policji w Kutnie  nadkom. Zbigniewa 

Gruszczyńskiego oraz Komendanta Policji w Żychlinie  kom. Rafała Towalskiego, 

Kierowników Referatów, mieszkańców oraz pozostałe osoby przybyłe na obrady Rady. 

 

Na podstawie listy obecności stwierdziła quorum Sesji, a więc jej prawomocność                  

do podejmowania uchwał. 

 

Do godz. 14:17 obecnych na sali obrad było 11 radnych – nieobecny radny Robert Witeczek. 

 

Do porządku obrad zgłoszono następujące zmiany: 

 

Grzegorz Ambroziak – Burmistrz Gminy Żychlin –  złożył wniosek o zmianę  w porządku 

obrad tak, by punkt 3 sprawy różne - był punktem 2 . Natomiast  punkt 2  podjęcie uchwał  

w sprawach – punktem 3  z uwagi na zaproszonych gości.  
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Przewodnicząca Rady przystąpiła do przegłosowania proponowanej zmiany w porządku 

obrad. 

 Za przyjęciem wniosku Burmistrza Gminy Żychlin 

głosowało    - 11 radnych, 

„przeciw”   - 0 radnych, 

„wstrzymało się”  - 0 radnych. 

 
Przewodnicząca Rady przystąpiła do przegłosowania porządku obrad po zmianach. 

 

Za przyjęciem porządku obrad głosowało - 11 radnych, 

„przeciw”     -   0 radnych, 

„wstrzymało się”    -   0 radnych. 

  

Przewodnicząca Rady stwierdziła przyjęcie porządku obrad w następującym brzmieniu: 

 

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Sprawy różne. 

3. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) zmiany budżetu gminy na 2014r. , 

b) wyrażanie zgody na ustanowienie ograniczonych praw rzeczowych w postaci 

służebności przesyłu oraz służebności przejazdu i przechodu, obciążających 

nieruchomość stanowiącą własność Gminy Żychlin.  

c) zmieniająca Uchwałę Nr XLVI/254/14 Rady Miejskiej w Żychlinie z dnia 31 marca 

2014r. w sprawie określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania 

przedszkolnego w przedszkolach i oddziałach  przedszkolnych w szkole podstawowej 

prowadzonych przez Gminę Żychlin.   

4. Zakończenie obrad. 

 
Do p-tu 2. Sprawy różne.  
 
Grzegorz Ambroziak – Burmistrz Gminy Żychlin   -  Szanowni Państwo pozwoliłem sobie 

zaprosić Panów Komendantów dzisiaj na sesję  ponieważ od kilku miesięcy zupełnie  zmienił 

się system pracy policji. Docieram do różnych informacji MSW z których możemy dowiedzieć 

się jak zostały zwiększone akcje policyjne. Jaka jest statystyka a przede wszystkim jaki jest 

powód zwiększonych patroli. Ja i Państwo jesteście pytani przez mieszkańców dlaczego  

w mieście jest tyle patroli policji. Dlaczego Żychlin jest tak uprzywilejowany i nagrodzony  

w ten sposób, że tyle tej policji w Żychlinie jest. Proszę Państwa myślę, że warto na ten 
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temat rozmawiać dlatego poprosiłem Pana Komendanta  o przybycie i wyjaśnienie jakie są 

podstawy tych zmian. Zachęcam do zadawania pytań, żebyśmy mogli dzisiaj jak najwięcej  

się dowiedzieć w tej sprawie. A także uspokoić  mieszkańców.       

    

nadkom. Zbigniew Gruszczyński - Z-ca Komendanta Powiatowego Policji w Kutnie  -  

Podziękował za zaproszenie. Chciałbym przedstawić Państwu kilka informacji na temat 

bezpieczeństwa w ruchu drogowym i bezpieczeństwa uczestników ruchu drogowego. 

Usłyszałem zarzuty pod adresem policji, że Żychlin jest w jakimś sensie wyróżniony  jeśli 

chodzi o nasilenie patroli zwłaszcza patroli ruchu drogowego w tym mieście. Otóż proszę 

Państwa stwierdzam, że Żychlin nie jest uprzywilejowanym miastem. Działania na pewno od 

tego roku są prowadzone w inny sposób bardziej intensywne mające przede wszystkim 

doprowadzić do poprawy bezpieczeństwa podkreślam wszystkich uczestników ruchu 

drogowego. W tej chwili nie ma kontroli drogowej kierującego bez sprawdzenia stanu 

trzeźwości również są naciski kładzione na osoby, które kierują pojazdami, ale również  

na  grupę tzw. niechronionych uczestników ruchu drogowego czyli pieszych rowerzystów  

i motorowerzystów. Nikogo nie muszę przekonywać do tego, jakie skutki i jakie 

konsekwencje ponosi osoba piesza w zderzeniu z pojazdem mechanicznym. Natomiast 

zapewniam Państwa, że jest to grupa z jednej strony pokrzywdzona wypadkami drogowymi  

a z drugiej strony grupa, która najczęściej powoduje wypadki (rowerzyści i piesi). Spotkałem 

się też z zarzutem, że policjanci są zbyt restrykcyjni w szczególności wobec osób starszych. 

Przepisy prawa dotyczące ruchu drogowego nie regulują górnej granicy wieku uczestników 

zaś określają tylko dolną granicę. Z własnego doświadczenia mogę Państwu powiedzieć,  

iż  w Kutnie na jezdnię wtargnęła starsza osoba w wieku 80 lat poza przejściem dla pieszych 

stwarzając zagrożenie w ruchu drogowym będąc pod wypływem alkoholu.  

Nikt by się  nie spodziewał, że ta osoba jest pod wpływem alkoholu, ktoś powie staruszka.  

To jest jeden z przykładów. Budujemy swoją politykę bezpieczeństwa na podstawie tych 

przykładów a także na bazie wydarzeń ostatnich miesięcy w naszym kraju. I powstaje 

pytanie ile jeszcze krzyży ma stanąć na polskich drogach aby było bezpieczniej ?   

W tej chwili polityka bezpieczeństwa w ruchu drogowym idzie w kierunku by za zagrożenie  

w ruchu drogowym zatrzymywać prawo jazdy i tak postępują policjanci z Kutna. Jeżeli 

dojdzie do sytuacji, że kierujący dopuści się zagrożenia w ruchu drogowym prawo jazdy 

będzie miał zatrzymane nie będzie karany mandatem na miejscu tylko sprawa będzie 

kierowana do Sądu z wnioskiem o ukaranie. W tej chwili jest stosowana tego rodzaju 

polityka, gdyż wcześniejsze działania nie przynoszą rezultatów. Widzicie Państwo co się 

dzieje na drogach. Proszę Państwa dlaczego Żychlin, chociażby dlatego, że na waszym 

terenie znajdują się miejsca, które są zagrożone. Podam statystykę z roku 2013  ulica 1 Maja 

mieliśmy 5 zdarzeń drogowych czyli co drugi miesiąc dochodziło do zdarzenia ( 2 wypadki, 2 
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osoby zostały ranne). W sumie na terenie powiatu kutnowskiego 248 osób zostało rannych 

(o 26 osób więcej niż w roku poprzednim) a 8 osób zabitych (o osiem osób za dużo). 

Również droga wojewódzka 573 – 6 zdarzeń drogowych. Proszę Państwa jako 

współodpowiedzialny za pracę policjantów powiatu kutnowskiego sam wydaję polecenia 

policjantom ruchu drogowego, że jeśli pełnią służbę w okolicach Pleckiej Dąbrowy czy 

Wojszyc to nie wyobrażam sobie żeby wracali na „pusto” do Kutna nie zahaczając o którąś z 

pobliskich gmin czy to Żychlin czy gminę Bedlno.  Chociażby z tego powodu aby pomóc w 

pracy policjantom miejscowego komisariatu. Wiemy, że policjanci tut. komisariatu dbają  

o bezpieczeństwo trzech gmin. Dlatego jako policjant nie wyobrażam sobie aby inni 

policjanci nie pomagali. A dla Was nie ma znaczenia czy złodzieja złapie policjant z ruchu 

drogowego czy z prewencji czy dzielnicowy, każdy chce aby ten złodziej został zatrzymany.  

A że, przy okazji policjanci z ruchu drogowego wyspecjalizowani w kontroli ujawniają 

wykroczenia to proszę Państwa  jest to ich praca za to otrzymują pieniądze a także zostali 

powołani w służbie policji dbać o bezpieczeństwo, życie i zdrowie obywateli naszego kraju w 

tym również mieszkańców Żychlina. To nie tylko w Żychlinie w tej chwili patrole ruchu 

drogowego pracują na terenie całego powiatu. Był taki okres, że zgłaszano uwagi na małą 

ich ilość patroli. Więc nie wiem co się stało, że jeżeli jest więcej patroli to spotykamy się  

z zarzutem, że jest ich za dużo. Więc zapytajmy o co chodzi ? W roku poprzednim spotkałem 

się na tej sali z takim pytaniem czy  będzie można zwiększyć ilość patroli ruchu drogowego -  

tak można. Również patrole jeżdżą na terenie gminy Krośniewice działania też są 

prowadzone na terenie miasta Kutna. Proszę Państwa nie ma tygodnia gdzie nie byłoby 

prowadzonych żadnych działań w zakresie ruchu drogowego. W ostatnim czasie w Kutnie 

przeprowadzono akcję pn. „pasy”, gdzie zostało ukaranych 26 uczestników.  

Cieszę się, że mam okazję rozmawiać z Państwem przy okazji oczywiście podejmę 

temat w zakresie dofinansowania zakupu radiowozu. Ja wiem, że Państwo jako 

przedstawiciele mieszkańców macie wiele innych wydatków nie koniecznie musicie pomagać 

policji. Jak wiecie policja jest finansowana przez budżet państwa. To, że jest planowany 

zakup nowego samochodu to nie dlatego, żeby policjanci mieli wygodniej bo policjanci i tak 

będą pracować i jeśli będzie taka potrzeba to będą pracować w patrolach pieszych. Bez 

względu na to czy ten radiowóz będzie czy nie. Można zadać sobie pytanie na ile komuś 

może zależeć na poprawie bezpieczeństwa mieszkańców.  

Chciałbym również przekazać Państwu statystykę bieżącą za I kwartał tego roku  

Komisariatu Policji w Żychlinie jeśli chodzi o pracę policjantów dzielnicowych to nałożyli na 

uczestników ruchu drogowego 21 mandatów karnych a w Krośniewicach mieście mniejszym 

23 mandaty. Więc trudno mówić dzisiaj o jakichkolwiek restrykcjach chociażby ze strony 

miejscowych policjantów.  A to, że restrykcje takie płyną od policjantów z ruchu drogowego 

jeśli będzie konieczne to takie restrykcje wobec uczestników będą. Proszę o pytania.             
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Józef Kowalski  – Panie Komendancie zwracaliśmy się o nasilenie patroli ruchu drogowego, 

ale patrole nasiliły się przede wszystkim na pieszych. Na przestrzeganie przejścia na 

pasach. W Żychlinie na ulicy Narutowicza są trzy przejścia dla pieszych.  Stawiam samochód 

na przeciwko własnego budynku czy ja mam przejść 150 m, żeby wsiąść do samochodu. 

Policjant oczywiście wystawia  mandat nie ma żadnego pouczenia. Moje pytanie ile Panowie 

z ruchu drogowego złapali tych piratów, którzy jeżdżą przez ulicę Narutowicza, osiedle 

Traugutta Zachód i Orłowskiego jest takich dwóch bodajże trzech motocyklistów, którzy  

w weekendy uprawiają corridy. Gdyby było widoczne, że kilku tych piratów, jest złapanych 

wówczas mieszkańcy by inaczej patrzyli na całą sytuację. W tej chwili, każdy mówi,  

że uparliście się na pieszych a szczególności na osoby starsze. Można przecież pouczać 

przechodniów w zależności od sytuacji i zdarzenia. Natomiast jeżeli ktoś ma sto metrów  

do przejścia przez pasy a policja nakłada mandat dodając, żeby osoba nie dyskutowała  

bo mandaty są od 50 do 500 zł. Jest to trochę nie tak. Uczulam aby zwrócić na powyższe 

sytuacje uwagę. Jest kilka osób, które jeżdżą i nie przestrzegają zasad ruchu drogowego.  

 

nadkom. Zbigniew Gruszczyński - Z-ca Komendanta Powiatowego Policji w Kutnie  - 

wszystkie uwagi dotyczące policjantów ruchu drogowego przyjmuję z pokorą i uczulę 

policjantów w tej kwestii będziemy podejmować wszelkie działania, aby poprawić ten stan. 

Pada zarzut, że jesteśmy ukierunkowani na osoby starsze a nie ma pouczeń, ponieważ 

osoby starsze popełniają wykroczenia. Ponadto każda osoba ma prawo do odmowy 

przyjęcia mandatu karnego, to nie jest tak, że policjant, który proponuje grzywnę lub mandat 

to należy przyjąć. Jeżeli osoba nie zgadza się z propozycją policjanta nie musi mandatu 

przyjąć. Jest to prawo powszechnie obowiązujące. Ile zatrzymaliśmy nietrzeźwych 

kierujących – policjanci z Żychlina zatrzymali 20 osób w stanie wskazującym po spożyciu 

alkoholu oraz kilkunastu zatrzymanych przez policję Ruchu Drogowego w Kutnie. Kwestia 

ilości przejść dla pieszych trudno jest mi się wytłumaczyć z czegoś co nie leży w gestii policji.  

Kwestie organizacji ruchu drogowego należą do Zarządu Dróg Wojewódzkich.  Nie wiem 

dlaczego Państwo radni nie kierujecie do w/w Zarządu wniosku o tworzenie dodatkowego 

przejścia dla pieszych pod warunkiem, że nie zagraża ono bezpieczeństwu ruchu 

drogowego. Nasilenie dużej ilości znaków, przejść dla pieszych powoduje problemy  

z bezpieczeństwem w tym ruchu.  Zasady ruchu drogowego są proste można przejść przez 

jezdnię w obrębie skrzyżowania poza przejściem dla pieszych jeżeli  przejście jest 

usytuowanie w odległość powyżej 100 m . Nie sądzę, że  w takich przypadkach ktokolwiek 

został ukarany mandatem karnym. A nawet jeśli takie przypadki są można zgłaszać się do 

komisariatu policji aby to wyjaśniać. Natomiast bardzo proszę kierować takie uwagi na 

bieżąco ponieważ my się dowiadujemy po pewnym czasie, że ktoś został ukarany.        
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Emilia Rajewska – czy nie można pouczyć ?  

 
nadkom. Zbigniew Gruszczyński - Z-ca Komendanta Powiatowego Policji w Kutnie  -

trudno  w tej chwili odnieść się czy można pouczyć. My też nie wiemy w jakiej sytuacji doszło 

do wykroczenia. Oczywiście można pouczyć. Grzywna za niewłaściwe przejście przez 

jezdnię wynosi tylko i wyłącznie 50 zł. zgodnie z taryfikatorem. 

 

Józef Kowalski  - spytał ilu było rowerzystów z tych 20 osób zatrzymanych po spożyciu 

alkoholu ? 

 

nadkom. Zbigniew Gruszczyński - Z-ca Komendanta Powiatowego Policji w Kutnie  - 

nie jestem tak szczegółowo przygotowany, ale bez względu na to czy był to rowerzysta, 

motorowerzysta stanowi zagrożenie w ruchu drogowym.  
 
Matylda Jakubowska – Czaja – również  jestem kierowcą i otrzymywałam od mieszkańców 

zapytania  czy można byłoby zwrócić większą uwagę na nasze rondo w Żychlinie,  ponieważ 

uczestnicy ruchu drogowego wjeżdżają na rondo bez przestrzegania zasad. Kolejna sprawa 

to zatrzymywanie się na pasach dla pieszych nasi kierowcy nie zatrzymują się. Z jednej 

strony kierujący zatrzyma się zaś z drugiej strony nie gdzie przejeżdża prawie po „piętach”. 

Jest wiele takich sytuacji ponadto brakuje trochę kultury jazdy.    

 
nadkom. Zbigniew Gruszczyński - Z-ca Komendanta Powiatowego Policji w Kutnie   

- odnośnie zatrzymania się dla pieszych mogę stwierdzić, że sytuacja Kutnie w jakimiś 

stopniu się poprawiła ponieważ kilkakrotnie były prowadzone działania w kierunku 

bezpieczeństwa pieszych przechodzących przez przejścia i reakcja kierowców czy się 

zatrzymują. Myślę, że nie ma żadnego problemu by zadaniować policjantów głównie ruchu 

drogowego, żeby nie zwracali tak bacznej uwagi na pieszych, ale na kierujących pojazdami 

czy zatrzymują się przy przejściach dla pieszych. Nie można tego wymusić jeżeli kierowcy 

nie nauczyli się kultury jazdy podczas kursu. Rondo w Żychlinie ma swoją specyfikę na 

mapie drogowej w Polsce jest na wysokiej pozycji. Zwłaszcza w okresie zimowym, kiedy 

pokryje śnieg. Jeżeli jest ktoś spoza miasta i nie zna specyfiki tego ronda przejedzie może 

mieć problem. Służby ruchu drogowego zwrócą szczególną uwagę na kierujący 

poruszających się po rondzie. 

 

Józef Kowalski – również poprosił, aby służby ruchu drogowego zwracały szczególną 

uwagę na uczestników wjeżdżających i poruszających po rondzie.  
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Jadwiga Melcher – zagadnienie rowerzystów poruszających się po drogach kierujący 

pojazdami strasznie ignorują rowerzystów wręcz ich spychają. Sama doświadczyłam takiego 

przypadku jadąc ulicą Żeromskiego.  Dostałam takie uwagi od kierowcy jak ja się poruszam, 

że jadę jak chcę uprawiam samowolkę. Kierowcy trąbią za rowerzystami  popędzają w ogóle 

jest bardzo niska kultura kierowców. Nie zważają na rowerzystów czasami musimy korzystać 

z chodnika ponieważ nie ma ścieżek dla rowerzystów. Tutaj mam pytanie czy jadąc 

chodnikiem przy wzmożonym ruchu bądź kiedy jezdnia jest po deszczu lub są dziury. Czy 

rowerzyście grozi mandat ?    

  

nadkom. Zbigniew Gruszczyński - Z-ca Komendanta Powiatowego Policji w Kutnie  - 

za jazdę po chodniku nie grozi mandat. Kultura jazdy naszych kierowców jest niska  

a rowerzyści są traktowani jak intruzi. To co obserwujemy w krajach zachodnich chcielibyśmy 

przetransportować na nasze drogi obawiam się, że jest to niemożliwe. Policja będzie 

dyscyplinować tych kierowców by rowerzyści mogli spokojnie jeździć. Kolejna rzecz samo 

zachowanie rowerzystów. Rowerzyści uważają, że są dyskryminowani na drogach,  

ale popatrzymy jak zachowują się sami rowerzyści. Co prawda nie wszyscy bo to się powoli 

zmienia. Policjanci ruchu drogowego zajmą się również tą kwestią.    

 

Jadwiga Melcher – zazwyczaj policjanci kontrolują ruch na ulicy Narutowicza przy zjeździe 

na ulicę Orłowskiego proponuję, aby policja zwiększyła swoje kontrole w następujących 

miejscach przy wyjeździe z parku obok  Żychlińskiego Domu Kultury; na kierujących, którzy 

rozpędzeni nie zatrzymują się na pasach przy starej portierni Emitu ponieważ jest tam  

bardzo niebezpiecznie i często dochodzi do wypadków. Kontrola również przydałaby się przy 

wjeździe do zakładu Emit przy ulicy Fabrycznej.  

 

Grzegorz Ambroziak – Burmistrz Gminy Żychlin - Szanowni Państwo pozwolę sobie na 

krótkie posumowanie  obecność policjanta w terenie jest w pewien sposób wizualnym 

straszakiem karze się zastanowić zdjąć nogę z gazu. Cieszę się, że policji jest więcej 

ponieważ o to właśnie prosiliśmy. Z drugiej strony bardzo bym chciał, aby sytuacje  

dotyczące pieszych, które zostały tu dzisiaj wspomniane kończyły się tylko na pouczeniach. 

Oczywiście jest to praca policjanta, który widzi zagrożenie w ruchu reagować po prostu musi. 

Kilka konkluzji na temat toczonej dyskusji; ulica Narutowicza zwiększenie ilości pasów mamy 

kłopoty z miejscami parkingowymi próbowaliśmy umieścić parking pomiędzy ulicą 

Narutowicza a Traugutta spotkaliśmy się z petycją mieszkańców, że nie chcą mieć parkingu 

pod oknami. Jeżeli nasilimy ilość pasów to w tym momencie zmniejszymy miejsca 

parkingowe co będzie powiązane z tym, że pogorszymy warunki kierującym. Musimy szukać 

jeszcze innego rozwiązania. W kilku miejscach próbowaliśmy malować pasy, ale ograniczały 
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nas odległości od skrzyżowań od wjazdów.  W ulicy Aleje Racławickie wykonujemy chodnik 

po to by namalować pasy, aby osoby wracające z targowiska mogły bezpiecznie przejść 

przez jezdnię. Nasze rondo też w ciasnej zabudowie wymaga pewnej ochrony. Zachowanie 

kierowców na pasach mieliśmy przypadek małej dziewczynki, która przechodząc przez pasy 

została potrącona ponieważ jeden kierowca nie zatrzymał się. Prośba, którą składam na ręce 

Panów Komendantów, aby policjanci byli bardziej ukierunkowani na element piractwa 

drogowego, bezpieczeństwa wokół przejść dla pieszych a nie na osoby starsze 

przechodzące przez jezdnię. Jestem za tym, aby tej policji było naprawdę dużo bo to działa 

też na wyobraźnię również tych młodszych kierowców, którym brakuje doświadczenia, 

odbycia z ruchem drogowym i niestety doprowadzają do różnego rodzaju sytuacji. Chciałem 

już dziś w swoim imieniu i Panów Komendantów zaprosić  na planowaną debatę w zakresie 

bezpieczeństwa w ruchu drogowym wstępnie ustaliliśmy datę 30 maja bieżącego. 

Chcielibyśmy zaprosić mieszkańców na takie spotkanie, na którym Komendanci wyjaśnią 

kwestie nie tylko zagadnień z ruchu drogowego, ale także kwestie dotyczące zagrożenia 

osób starszych.  

 

Matylda Jakubowska – Czaja – kiedyś przy ul. Traugutta (koło Polo Marketu) stał znak 

strefa zamieszkania,  który ogranicza prędkość poruszania się do 20 km. dodatkowo można 

było swobodnie poruszać się w tej strefie. Czy nie można takiego znaku postawić na ulicy 

Narutowicza ?  

 
Grzegorz  Ambroziak  –  Burmistrz  Gminy  Żychlin  -   w tej chwili badamy taką sytuację.    

Natomiast na osiedlu Wyzwolenia będziemy dokonywać zmiany organizacji ruchu, aby 

wymusić od kierowców zmniejszenie prędkości. Chcę Państwu przypomnieć, że dokonaliśmy 

już zmiany w ul. Dąbrowskiego poprzez stworzenie drogi jednokierunkowej i zmianę ruchu 

poprzez pierwszeństwo od ul. Marchlewskiego spowodowało to, że kierowcy już nie mogą 

się rozpędzić. Jednocześnie stworzyliśmy więcej miejsc parkingowych. Nadal jeszcze są 

takie miejsca, gdzie myślimy o zmianach o np. skrzyżowanie ul. Władysława Jagiełły  

a ul. Narutowicza gdzie droga powiatowa będzie podporządkowana drodze wojewódzkiej. 

Będziemy dążyli do wszelkich zmian by pozbawić piratów drogowych możliwości nabierania 

prędkości.   

 

Od godz. 14.17 obecnych na sali obrad 12 radnych – doszedł radny Robert Witeczek. 

 

Elżbieta Sikora –  wniosła o zmianę organizacji ruchu drogi przy ul. Marchlewskiego  koło 

Biedronki. Brakuje przejazdu.  
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Grzegorz Ambroziak – Burmistrz Gminy Żychlin – Proszę Państwa kłania się  

tu rozszerzenie ruchu jednokierunkowego z ul. Dąbrowskiego i H. Sawickiej do  

ul. Marchlewskiego przyjmujemy to jako wniosek do realizacji.  

 

Grzegorz Ambroziak – Burmistrz Gminy Żychlin – nawiązał do wsparcia finansowego na 

zakup radiowozu, Gmina oczekuje na informację od Komendantów co do kwoty wsparcia.  

Podziękował Panom Komendantom za udział w Sesji Rady.  

 

Przewodnicząca Rady – odczytała email Zarządu Związku Gmin Śląska Opolskiego  

w sprawie niedopuszczenia do wprowadzenia referendum tematycznego bez progu 

frekwencyjnego.  

 
Grzegorz Ambroziak – Burmistrz Gminy Żychlin – w ramach naszej pracy w Związku 

Miast Polskich, Komisji Małych Miast wyrażamy negatywną opinię na temat pewnych 

zapisów dotyczących nowych projektów ustaw.  W tym przypadku najważniejszą rzeczą jest 

kwestia progu związanego z ważnością referendum np. jeśli zbierze się 10 mieszkańców 

podejmie próbę referendum tematycznego a na to referendum przyjdzie 100 mieszkańców 

wówczas to referendum  będzie ważne. Do tej pory w większości przypadków istniały progi 

referendalne w chwili obecnej próbuje się z tego zrezygnować. Uważam, że powinniście 

Państwo takie  poparcie wystosować.    

 
Przewodnicząca Rady – zaproponowała wystosować list poparcia dla Apelu Zarządu Gmin  

Śląska Opolskiego o niedopuszczenie do wprowadzenia do polskiego porządku prawnego 

referendum tematycznego bez progu frekwencyjnego. List zostanie skierowany do  

Pani Elżbiety Bieńkowskiej Wicepremier Minister Infrastruktury i Rozwoju. Treść listu 

poparcia odczytała. 

 

Przewodnicząca Rady – poprosiła o przegłosowanie wystosowanego listu poparcia dla 

Apelu Zarządu Związku Gmin Śląska Opolskiego o niedopuszczenie do wprowadzenia do 

polskiego porządku prawnego referendum tematycznego bez progu frekwencyjnego.   

 

Za udzieleniem poparcia o niedopuszczenie do wprowadzenia do polskiego porządku 

prawnego referendum tematycznego bez progu frekwencyjnego 

głosowało    - 12 radnych, 

„przeciw”   - 0 radnych, 

„wstrzymało się”  - 0 radnych 
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Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada wyraziła poparcie Apelu Zarządu Związku 

Gmin Śląska Opolskiego o niedopuszczenie do wprowadzenia do polskiego porządku 

prawnego referendum tematycznego bez progu frekwencyjnego. 
 
 
Przewodnicząca Rady – zapoznała radnych z pismem skierowanym do Pana Mirosława 

Rucińskiego Członka Zarządu Powiatu Kutnowskiego, w którym przedstawiono sugestie 

dotyczące planów inwestycyjnych obejmujących infrastrukturę dróg powiatowych 

usytuowanych na terenie Gminy Żychlin.  

 
Grzegorz Ambroziak – Burmistrz Gminy Żychlin –  uczestnicząc w pracach nad strategią 

rozwoju Powiatu Kutnowskiego zwróciłem przede wszystkim uwagę na to, że wymieniona 

strategia była przygotowywana troszeczkę za szybko. Podczas spotkania, które miało 

wyłonić już konkretne pomysły zwróciłem się z wnioskiem formalnym o to żeby powstały 

zespoły w zakresie oświaty, dróg osobno w zakresie infrastruktury by przedyskutowały te 

kwestie. Znamy doskonale jakie są potrzeby, wiemy w jakim stanie są drogi powiatowe  jeśli 

nie będzie inwestycji wówczas nie będziemy mieli w przyszłości po czym się poruszać. 

Podczas spotkania wójtów, burmistrzów Starostwie Powiatowym występowaliśmy o wszelkie 

naprawy większość wójtów przedkładała te same wnioski. W ślad za tym pismem wysłano 

kolejne w którym w imieniu samorządu zadałem kilka pytań jakie są plany inwestycyjne w 

zakresie dróg powiatowych w jakiej wysokości Zarząd Powiatu może zabezpieczyć środki 

finansowe oraz w jakim terminie jest możliwie zabezpieczenie tych środków. Ponoć gminy 

Żychlin nie ma w planach inwestycyjnych na lata następne.   

 
Przewodnicząca Rady – przypomniała radnym o ostatnim dniu składania oświadczeń 

majątkowych.  

 

Do p-tu 3. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) zmiany budżetu gminy na 2014 rok, 
 

Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na 2014 

rok. 

 

Grzegorz Ambroziak – Burmistrz Gminy Żychlin –  Szanowni Państwo jest to sesja 

wnioskowa  szczególne z powodu  udzielenia wsparcia dla Zakładu Opiekuńczo Leczniczego 

przy Kutnowskim Szpitalu Samorządowym w kwocie 15 tys. zł. z przeznaczeniem na 

dofinansowanie remontu i wyposażenia. Spowoduje to, że osoby starsze wymagające 
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pomocy będą miały dużo lepsze warunki. Nie jest to duża kwota, ale w chwili obecnej takie 

możliwości mamy. W imieniu Pani Kierownik ZOL dziękuję Państwu za udzielenie 

wymienionego wsparcia. Kolejna kwota wydatków to 13 tys. zł przeznaczona na remont 

mieszkania komunalnego znajdującego się w Żychlinie ul. Marchlewskiego 5A/13.  

Zwiększono również plan dotacji o kwotę 17.853 zł. na realizację zadań bieżących dla 

Społecznego Przedszkola Samorządowego w Orątkach. W związku z uzyskanymi 

ponadplanowymi dochodami z tytułu wpłaty przez towarzystwo ubezpieczeniowe 

odszkodowania na rzecz Szkoły Podstawowej Nr 1 w Żychlinie zwiększono plan wydatków 

statutowych przeznaczonych na przeprowadzenie remontu pomieszczenia, które uległo 

zniszczeniu podczas pożaru. Kwota zwiększenia to 8004,86 zł.   

 

Matylda Jakubowska Czaja – spytała o zwiększenie wydatków w kwocie 10 tys. zł. na 

działalność świetlic.  

 
Grzegorz Ambroziak – Burmistrz Gminy Żychlin – udzielił wyjaśnienia, że środki są 

przeznaczone na prowadzenie działalności statutowych w tych świetlicach oraz ich bieżące  

utrzymanie.  

 

Matylda Jakubowska Czaja – czy w kwocie 8 tys. zł przeznaczonych na wykonanie 

bieżących napraw na boisku przy ul. Łąkowej, będzie też podwyższona siatka . 

 

Grzegorz Ambroziak – Burmistrz Gminy Żychlin - jakiekolwiek zadaszenie nie wchodzi  

w grę. Szukamy innych rozwiązań musimy policzyć jaki będzie koszt podwyższenia siatki.       

Do powyższego projektu uchwały nie zgłoszono uwag. 

 
Przewodnicząca Rady przystąpiła do podjęcia projektu uchwały w sprawie zmiany budżetu 

gminy na 2014 rok. 

 

Za podjęciem projektu uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na 2014 rok 

głosowało    - 12 radnych, 

„przeciw”   - 0 radnych, 

„wstrzymało się”  - 0 radnych. 

 
Przewodnicząca Rady stwierdziła podjęcie uchwały przez Radę. 

Uchwała Nr XLVII/258/14 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
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b) wyrażenia zgody na ustanowienie ograniczonych praw rzeczowych w postaci 
służebności przesyłu oraz służebności przejazdu i przechodu, obciążających 
nieruchomość stanowiącą własność Gmin Żychlin.  

 

 

Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

ustanowienie ograniczonych praw rzeczowych w postaci służebności przesyłu oraz 

służebności przejazdu i przechodu, obciążających nieruchomość stanowiącą własność Gmin 

Żychlin.  

 

Grzegorz Ambroziak – Burmistrz Gminy Żychlin – budowana będzie na terenie naszej 

Gminy farma słoneczna, która posłuży do produkcji energii elektrycznej. Firma DuSoleil 

znalazła ciekawą działkę oczywiście przy naszej pomocy, która znajduje się w pobliżu 

miejsca zasilania w momencie realizacji przyłącza przejdzie przez nasz teren na odcinku ok. 

70m2. Za powyższe Gmina otrzyma kwotę 5 tys. złotych.  Dotyczy to działki, która sąsiaduje 

z wysypiskiem po stronie wschodniej składowiska. W chwili obecnej powstanie 2 hektarowa 

farma słoneczna.    

 

Do powyższego projektu uchwały nie zgłoszono uwag. 

 
Przewodnicząca Rady przystąpiła do podjęcia projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody 

na ustanowienie ograniczonych praw rzeczowych w postaci służebności przesyłu oraz 

służebności przejazdu i przechodu, obciążających nieruchomość stanowiącą własność Gmin 

Żychlin. 

 

Za podjęciem projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie ograniczonych 

praw rzeczowych w postaci służebności przesyłu oraz służebności przejazdu i przechodu, 

obciążających nieruchomość stanowiącą własność Gmin Żychlin: 

głosowało    - 12 radnych, 

„przeciw”   - 0 radnych, 

„wstrzymało się”  - 0 radnych. 

 
Przewodnicząca Rady stwierdziła podjęcie uchwały przez Radę. 

Uchwała Nr XLVII/259/14 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

c) zmieniającą Uchwałę Nr XLVI/254/14 Rady Miejskiej w Żychlinie z dnia 31 marca 
2014 r. w sprawie określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania 
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przedszkolnego w przedszkolach i oddziałach przedszkolnych w szkole 
podstawowej prowadzonych przez Gminę Żychlin.  

 

Przewodnicząca Rady - odczytała projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały  

Nr XLVI/254/14 Rady Miejskiej w Żychlinie z dnia 31 marca 2014 r. w sprawie określenia 

wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego w przedszkolach i oddziałach 

przedszkolnych w szkole podstawowej prowadzonych przez Gminę Żychlin.  

 

Do powyższego projektu uchwały nie zgłoszono uwag. 

 
Przewodnicząca Rady przystąpiła do podjęcia projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały 

Nr XLVI/254/14 Rady Miejskiej w Żychlinie z dnia 31 marca 2014 r. w sprawie określenia 

wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego w przedszkolach i oddziałach 

przedszkolnych w szkole podstawowej prowadzonych przez Gminę Żychlin.  

 

Za podjęciem projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XLVI/254/14 Rady Miejskiej  

w Żychlinie z dnia 31 marca 2014 r. w sprawie określenia wysokości opłat za korzystanie  

z wychowania przedszkolnego w przedszkolach i oddziałach przedszkolnych w szkole 

podstawowej prowadzonych przez Gminę Żychlin:  

głosowało    - 12 radnych, 

„przeciw”   - 0 radnych, 

„wstrzymało się”  - 0 radnych. 

 
Przewodnicząca Rady stwierdziła podjęcie uchwały przez Radę. 

Uchwała Nr XLVII/260/14 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 
Do p-tu 4. Zakończenie Obrad  
 
Przewodnicząca Rady podziękowała radnym i wszystkim przybyłym na obrady za udział 

w Sesji Rady. 

 

Zamknęła XLVII Sesję Rady Miejskiej w Żychlinie. 

 

                                                                          Przewodnicząca Rady Miejskiej 
                                                                                  /-/ Elżbieta Tarnowska 
Protokolant: 

J. Stasiak  


